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Értesítjük Szentes város lakosságát, hogy 2023. 
január 1-től a központi orvosi ügyeleti ellátás meg-
változik. Az eddigi külön gyermek és felnőtt ügye-
let helyett vegyes ügyeleti ellátás fog működni, ami azt 
jelenti, hogy 1 orvos látja el a gyermek és felnőtt 
betegeket is. 

Az ügyeleti ellátás munkanapokon 15.00 órától - 
másnap reggel 7.00 óráig, munkaszüneti, szabad-, 
és ünnepnapokon reggel 7.00 órától másnap reggel 
7.00 óráig érhető el.

Az ügyeleti ellátás helye változatlanul 6600 Szen-
tes, Vásárhelyi út 30.

Telefonszám: 06-30/113-6892, 06-63/400-712.
Szentes Város Önkormányzata

T Á J É K O Z T A T Á S
A HSzC Pollák Antal 

Technikuma idén is több 
jótékonysági program-
ban vett részt. December 
14-én a Damjanich Ut-
cai Óvodába látogattak 
pollákos diákok, hogy 
besegítsenek a kicsik 
karácsonyi készülődé-
sébe. Az iskola oktatója, 
Gila Olga maszkmester 
pl. érdekes karácsonyi 
arcfestéssel örvendez-
tette meg a gyerekeket. 
De részük volt a kicsik-
nek egy Mini Pom-Pom 
koncertben is. 

JÓTÉKONY 
PROGRAM

Áldott, békés Karácsonyi Ünnepeket, szerencsében, 
egészségben gazdag Újesztendőt kívánunk!

A Kiss Bálint Református Általános 
Iskola - a korábbi évek hagyománya-
inak megfelelően - az idén is meghir-
dette karácsonyi cipős-doboz akció-
ját, amelyre rekordszámú, 285 darab 
csomag érkezett.

A dobozok december 19-én a Szen-
tes - Nagytemplomi Református 
Egyházközség kisbuszával útnak in-
dultak, s a Református Szeretetszol-
gálati Csoport közreműködésével 
jutnak majd át a határon a Kárpátaljai 

Szőlősgyula református közösségé-
be, s ott kerülnek majd szétosztásra a 
település és környékének gyermekei 
között!

Nagyon köszönjük minden adako-
zó segítségét, hogy a nagyon nehéz 
helyzetben élő kárpátaljai gyermekek 
karácsonyát egy kicsit megszínesít-
hetjük a meglepetésekkel!

Áldott, békés karácsonyt kívánunk 
mindenkinek!

Karikó - Tóth Tibor igazgató

ADOMÁNY KÁRPÁTALJÁRA

Szentes Város Gondozási Központja 2. sz. Idősek Klubjában 
december 16-án tartották a hagyományos karácsonyi ünnep-

séget. Ilyenkor, december közepe táján az intézmény minden egyes 
klubjában együtt töltenek az idősek egy csodálatos délelőttöt. Ka-
rácsonyi műsor, finom töltött káposzta, ünnepi sütemények és a 
fények meghitt pillanatokat varázsolnak nem csak az ellátottak, de 
vendégeik adventi várakozásához is. 

* * *
Puskásné Halál Ágnes igazgatónőt kérdeztem, látva a 

kiosztandó ajándékcsomagok számát és tartalmát, 
ki mindenki gondos-
kodott arról, hogy a 
város rászoruló idő-
seinek kicsit köny-
nyebb legyen a kará-
csonyuk?

- 140 tartós élel-
miszerekből álló 
csomagot osztunk 
szét a klubjainkban 
ezekben a napokban 
- mondta. Idén is, 
ahogy minden évben 
a csomagosztás fő 
támogatója az ön-
kormányzat Szociá-
lis és Egészségügyi 
Bizottsága, de csatlakozott hozzájuk az Árpád Sza-
badidős Sportklub, akik klubonként 5-5 rászoruló 
ellátottunkat támogatták vásárlási utalványokkal. 
További 150 adag, tartós élelmiszert kaptunk az 
Élelmiszerbank programban. Támogat bennünket 
idén is Ifj. Bódi Károly és csapata Budapestről. 
Nagyon örvendetes számunkra, hogy ez a fiatal 
csapat immár három éve tesz tanúbizonyságot ar-
ról, mennyire értékelik és fontos számukra az idős 
korosztály megbecsülése és segítése. Számos egyé-
ni támogatónak mondhatok köszönetet a képvise-
lő-testület tagjai közül, klubtagjaink közül és a vá-
ros civil szervezeteiben dolgozók részéről. Ezúton 
fejezem ki hálámat feléjük, és munkatársaimnak is, 

akik egész évben elkötelezett, magas színvonalú 
lelkiismeretes munkájukkal biztosították időseink 
számára a mindennapi zavartalan ellátást a minket 
körülvevő, a mindennapokat nehezítő körülmé-
nyek ellenére is. Áldott, békés Karácsonyt kívánok 
mindnyájuknak és városunk minden lakójának. Kí-
vánom, hogy az elkövetkező évben jó egészségben, 
egymást továbbra is segítve élhessünk így együtt 
szép élményekben gazdag napokat. 

A kiséri 2. sz. klub karácsonyi ünnepségét ezúttal 

a Krúdy Gyula Baráti Kör és a Szentes-Csongrád 
Rotary Club ünnepi műsora tette felejthetetlenné 
dr. Horváth György rendezésében. Labádi István, 
a klub tagja Aranyosi Ervin gyönyörű gondolatait 
osztotta meg a társakkal és a megjelentekkel, ám 
idén is műsorral készültek a klub gondozónői. A 
csinos, elegáns angyalok ezúttal egy rövid tánccal 
ajándékozták meg a csillogó szemű időseket. A 
gyönyörűen terített asztalon apró ajándék, szalon-
cukor és angyalka. A fenyőfa és a szépen díszített 
helyiségek melegsége talán szentestén is felsejlik 
majd odahaza, a családi fények békéjében. 

Kép és szöveg: Dömsödi Teréz

Karácsony a klubokban

IDÉN IS BŐSÉGESEN JUTOTT AJÁNDÉK

„Legyen az ünnep csendes, mint szíved dobbanása,
Legyen békés, mint a hó hullása.
Legyen szép, mint gyertya ragyogása,
És vidám, mint gyermek kacagása.”
 
Szentes Város Önkormányzata nevében ezzel az idé-
zettel kíván Kellemes Ünnepeket és Boldog Új Évet

Szabó Zoltán Ferenc polgármester

A Szentesi Vérellátó 
és a Magyar Vöröske-
reszt Szentesi és Csong-
rádi vezetősége véra-
dást tart január 11-én a 

Csongrád- Városi Ga-
lériában 14:30- 18:00, 
17-én Csanyteleken a 
Faluházban 14:30-18:00 
óráig, 18-án a Csong-
rád Városi Galériában 
14:30- 18:00, 23-án a 

Legrand Zrt. Faházában  
10:00- 13:00 és 17:00-
19:00, 31-én a szegvá-
ri  Művelődési Házban 
14:00- 17:00 óráig. 

További részletekért 
és az esetleges válto-
zások miatt kérjük, kí-
sérjék figyelemmel a 
Vérellátó Szentes és a 
Magyar Vöröskereszt 
Szentes-Csongrád Terü-
leti Szervezetének Face-
book oldalát. 

VÉRADÓKNAK
„Húsz évig minden évben voltam egy-két hónapig 

Szentesen” vallotta Révész Imre festőművész. Népi zsá-
nerképein megjelenített jellegzetes alakjait Szentesen és 
környékén tanulmányozta. 1914-ben rajztanárok nyári 
tanfolyamát vezette (1914. VII. 1-IX.3.) a városban. 

2024. január 21-én lesz születése 165. évfordulója. Élet-
műve földolgozásához adatokat, dokumentumokat gyűj-
tök, keresem a műveit, amelyekből Friedrich János fény-
képész közvetítésével Szentesre is kerültek.

Kérem, segítsenek.
Sümegi György művészettörténész
Telefon: 06 30/7200-965
e-mail: sumegigyorgy@t-online.hu
1065 Budapest, Bajcsy-Zsilinszky út 55.

* * *
(Fotó: Révész Imre festőművész egy szentesi dudás grafikájával a szom-

szédos Lakos főjegyzői porta vendégeként 1930 körül.)

RÉVÉSZ IMRE 165.
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„A legnagyobb gazdagság, amit 
ember csak birtokolhat, mindig is az 

egészség marad. 
A pénz hatalom, az egészség min-

denható. Sokkal, de sokkal nagyobb fi-
gyelmet kell magunkra, és így az isteni 
AJÁNDÉKRA, a testünkre fordítanunk. 
Olyan tiszta szívvel és SZERETETTEL-
JESEN bánni másokkal, ahogyan azt 

saját magunkkal is tennénk! Mindig ott, 
ahol a teljes jó, az isteni ERŐ fellép, 

eltűnik a gonosz. Hagyja, hogy a tiszta 
emberi ÖSZTÖNE vezesse. Most rá kell 

találniuk egy útra, ahol azt mondom: 
Adják le terheléseiket! Istennel össze-

köttetésben lenni - ez a minden!...” 
(Bruno Gröning)

Áldásokkal teli, 
békességes Karácsonyt és 

teljességbe érkező Újesztendőt kívánunk!

magyarországi 
Bruno Gröning Baráti Körök

Az operációs rendszerek, az 
IKT és technológiai alap-

ismeretek, az internet, a szöveg-
szerkesztés és prezentációkészítés 
területén adtak számot tudásukról 
a diákok november 22-én az ál-
talános iskolák felső tagozatos 
tanulói számára kiírt Pollák Antal 
Járási Informatika Versenyen a 
Hódmezővásárhelyi SzC Szentesi 
Pollák Antal Technikumban. A fel-
adatok megoldására 120 perc állt 
rendelkezésükre.

* * *
Az 5-6. és a 7-8. évfo-

lyamos tanulók különböző 
nehézségű feladatsorral 
birkóztak meg. Az első 
feladatban mindkét kor-
osztály versenyzői Mood-
le felületen töltöttek ki egy 
tesztet, amelyben az alap-
ismereti kérdések mellett 
fontos szerepet kaptak a 
programozási feladatok is. 
Az 5-6. évfolyamos tanu-
lóknak egy rajzolási fel-
adatot kellett elkészíteni, 
illetve az interneten kere-
sési feladatokat megolda-
ni. A 7-8. évfolyamos ta-
nulók előzetes feladatként 
prezentációt készítettek 
Jánosi Marcell munkássá-
gáról, valamint internetes 
keresési feladatokat és egy 
szövegszerkesztési felada-
tot oldottak meg. A 8. év-
folyamos versenyzők még 
táblázatkezelési feladatot 
is kaptak.

A feladatok értékelése 
megtörtént, így december 
8-án sor került az ünne-
pélyes eredményhirdetés-
re, amikor Kovács Attila, a 
HSzC Pollák Antal Tech-
nikum és Szakközépiskola 
igazgatója köszöntötte a 
megjelenteket. Ismertette, 
hogy a versenyben az 5-6. 
osztályos évfolyam közös 
korcsoportban, míg a 7. 
és 8. évfolyamosok kü-
lön-külön korcsoportban 
oldották meg a feladatai-
kat. A verseny fő támoga-
tója a Hódmezővásárhelyi 
Szakképzési Centrum volt, 
támogatásukkal vásárlási 
utalványokat kapnak a ta-
nulók, amelyeket igényeik 
szerinti informatikai esz-
közökre tudnak beváltani. 
Ezúttal jutalmazzák a fel-
készítő tanárokat is. 

Ebben az évben a díja-
zottak: az 5-6. évfolyam 
korcsoportjában I. helye-
zett lett Nagy Nimród 5. osz-
tályos tanuló, a Szegvári 
Forray Máté Általános Is-
kolából, felkészítő tanára 
Tóthné Nóbik Mariann. II. he-
lyezett Hingl Zsombor 6. osz-
tályos, a Szentesi Koszta 
József Általános Iskola di-
ákja, felkészítő tanára Lucza 

László. III. helyezett Orosz 
Zalán 6. osztályos tanuló, a 
Szentesi Koszta József Ál-
talános Iskolából. Felké-
szítő tanára Urbancsok Győző.

A hetedik évfolyamban 
I. helyezett Balogh Ádám a 
Szent Erzsébet Katolikus 
Általános Iskola és Óvoda 
tanulója, felkészítő tanára 
Papp Sándor. II. helyezett Nagy 
Balázs a Szentesi Koszta Jó-
zsef Általános Iskolából. 
Felkészítő tanára Urbancsok 
Győző. III. helyezett Dékány 
Dávid a Szentesi Deák Fe-
renc Általános Iskola ta-
nulója. Felkészítő tanára 
Földi Éva.

A 8. évfolyam korcso-
portjában I. helyezett Si-
nóros-Szabó Zoltán a Fábián-
sebestyéni Arany János 
Általános Iskola diákja. 
Felkészítő tanára Fái And-
rás István. II. helyezett Dávid 
Kristóf a Szent Erzsébet Ka-
tolikus Általános Iskola és 
Óvoda tanulója. Felkészítő 
tanára Papp Sándor. III. he-
lyezett Horváth Nóra a Mind-
szenti Általános Iskolából. 
Felkészítő tanára Csernákné 
Kiss Ildikó.

Érdeklődésemre az igaz-
gató úr elmondta, hogy a 
verseny mintegy 2 évtize-
des hagyományokra tekint 
vissza, évről-évre válto-
zó tematikával, újabb és 
újabb feladatokkal lepik 
meg a gyerekeket. Vannak 
olyan diákok, akik 5. osz-
tályos koruktól kezdve fo-
lyamatosan részt vesznek 
a versenyeken. A vetélke-
dő feladatait a munkakö-
zösségükbe tartozó infor-
matikus kollégák állították 

össze és értékelték Molnár 
Norbert vezetésével. Az 
idei versenyre összesen 35 
diák jelentkezett, közülük 
került ki a 9 legjobban tel-
jesítő diák, akik most díja-
zásban részesültek. 

Horváth Nóra a Mind-
szenti Általános Iskola 
8/A. osztályos tanulója 
egyedüli ifjú hölgyként ért 
el „dobogós” helyezést.

- Hogyan érezted magad a ver-
seny során? - tudakoltam. 

- Nagyon izgultam. 
Kevesen voltunk lányok, 
furcsa volt, hogy egyedül 
jutottam be a díjazottak 
közé. Érdekesnek és fur-
csának találtam, igazából 
nem számítottam arra, 
hogy nekem ez sikerülni 
fog. 

- Mennyire tudtál felkészülni a 
feladatokra?

- Felkészítő tanárnőm, 
Csernákné Kiss Ildikó be-
tegsége miatt nehézkessé 
vált a felkészülésem. Amit 
nem értettem, azoknak 
utánakerestem. Igyekez-
tem az előzetes egyezteté-
seink szerint haladni. Ma-
gam sem gondoltam, hogy 
sikerül ilyen szerencsésen 
vennem az akadályokat. 

- Mivel érdekel az informatika, 
van már elképzelésed arról, mivel 
szeretnél foglalkozni később?

- Humán szakon terve-
zem a továbbtanulást. A 
média nagyon érdekel, de 
a robotika és az autók is. 
Igazából még nem döntöt-
tem, de esélyt látok arra, 
hogy a Pollák Technikum 
tanulója legyek.      

    
Kép és szöveg: dite

JÁRÁSI INFORMATIKA 
VERSENY A POLLÁKBANBalogh Sándorné Terike nénit a 

Gondozási Központ 2. sz. klubjában 
ismertem meg sok-sok évvel ezelőtt, s 
ugyanitt köszöntötték  őt a klub tagjai, a 
gondozók, Szentes város polgármestere, 
születésének 102. évfordulóján.

 ***
A mindig mosolygós Terike 

néni 1920. december 20-án lát-
ta meg a napvilágot Szentesen, 
a Berek városrészben, ahol 
élete jelentős részét, nem ke-
vesebb, mint mondta, 65 esz-
tendőt töltött. Szívesen mesélt 
arról, hogy a berki iskolában 
végezte, kitűnő tanulmányi 
eredménnyel a 6 elemi osz-
tályt, amit 3 ismétlő év köve-
tett akkoriban. Utóbbi azt je-
lentette, hogy hetente egyszer 
mentek iskolába, hogy felfris-
sítsék, összegezzék az addig 
tanultakat. 

- A tanítóknak nagy meg-
becsülés járt abban az időben 
- említette. A tanító úr felesé-
gét tekintetes asszonyként szó-
lítottuk. 

- Milyen messze laktak az iskolához, 
mennyit kellett naponta gyalogolni? 

- 1 kilométerre volt a ta-
nyánkhoz az iskola. Akkor közel 100 gyerek járt a berki 
iskolába, bizony sokan több kilométerről gyalogoltak. A 
környék igazi kulturális központjává vált az iskola ak-
koriban. Ünnepségeket, előadásokat szervezett a tanító 
a szülőknek is. 

Terike néni számára, mivel kereskedő édesapja nem 
szorgalmazta, hogy tanuljon tovább, a korai munkavál-
lalás adatott. 13 éves korától, nyaranta marokverőként 
dolgozott aratáskor. Mesélt arról, hogy a dédszülői tanya 
volt az otthonuk, a közeli gazda család földterületén dol-
goztak, ahol a nagyapa részes volt. 2 kaszavágás számí-
tott 1 kéve gabonának. Hajnali 3-kor kezdték a munkát, 
és a 11 órai ebédidőig folyamatosan dolgoztak. Majd, pi-
henésként, muharból csavarta a kévekötéshez szükséges 
köteleket. Később cséplőgépnél is dolgozott Terike néni. 
Ennek a munkának a legnehezebb része a pelyvalyuk-
ban, vagy töreklyukban végzett munka volt - emlékezett 
vissza. Ám, ha úgy adódott, borsót szedni is elment, 60 
filléres napidíjért. Még ma is emlékszik a gazdaasszony 
kemény hangú sürgetéseire: „Haladj, kislány, haladj a 
munkával!”

- Milyenek voltak a karácsonyok, amikor fiatal lány volt? - tuda-
koltam.

- Hárman voltunk testvérek, én voltam a legidősebb. 
Csak a legjobbakat mondhatom, csodálatos gyermekko-
rom volt. Édesapám gyakran járt a vásárba, és mindig 
kaptunk vásárfiát. Különösen igaz volt ez karácsonykor. 
Szerettük a fügét, a cukorkákat. A mi családunk nem 
volt sem nagyon szegény, de nem is voltunk gazdagok. 
Az 1920-as évek vége felé, a ’30-as évek elején, akik 80 
fillérért dolgoztak, övék volt a legnehezebb sors, többen 
nagy nyomorúságban tengették napjaikat. 

- Hittek abban az akkori gyerekek, hogy a Jézuska hozza a fenyőfát?

- Hittünk bizony. Sokáig el-
hittük, hiszen a szüleink olyan 
ügyesen tudták feldíszíteni, amíg 
aludtunk, hogy reggel a szépen 
csillogó fa látványára ébredtünk. 
Már akkor is volt szaloncukor, 
szép, díszes papírokban. Min-
dig nagyon szép volt a mi kará-
csonyfánk és a karácsonyunk is. 

- A férjével is maradtak ebben a ta-
nyában?

- 20 évesen mentem férjhez. 
1947-ben vásároltunk saját ta-
nyát, amit újjá építettünk. Ez a 
tanya is a Berekben volt. 1985-
ig laktunk benne, akkor költöz-
tünk a városba. A férjemmel a 
Termál Tsz. Kertészetében dol-
goztunk. Az üvegházakban 3-4 
eres paprikát, szentesi karalábét, 
káposztaféléket termesztettünk. 
A legjobb időszak az volt, ami-
kor már a termesztés fele rész-
ben saját területen történt. 

- Terike néni, mi a hosszú élet titka? 
Mit tanácsol jó szívvel a mai fiataloknak? 

- Szerencsésnek érzem ma-
gam, mert a szüleim, de a férjem 
is dolgos, szorgalmas, ugyanak-
kor szigorú emberek voltak. So-
sem voltam elkényeztetve. Ta-

lán azt tanácsolhatom, hogy nem szabad elkényeztetni 
egymást. Azzal nem szeretjük jobban a másikat. 

- Drága Terike néni! Isten éltesse közöttünk még nagyon sokáig!
 

Kép és szöveg: Dömsödi Teréz

Terike néni 102 éves

„SOSEM VOLTAM ELKÉNYEZTETVE…”

A nyugdíjas pedagógusok részére ismét lehetőség nyí-
lik díszoklevél igénylésére. Díszoklevél adományozásá-
ra jogosult az a pedagógus, aki legalább 30 év szolgálati 
idővel rendelkezik - méltányosságból az intézmények 
ettől eltérhetnek - és 50, 60, 65, illetve 70 évvel ezelőtt 
kapta óvónői, tanítói, tanári oklevelét.

A Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Polgármes-
teri Irodája (6600 Szentes, Kossuth tér 6. I. em. 218-as 
iroda, tel.: 63/510-345) az arany, gyémánt, vas, rubin 
díszoklevelek adományozásával kapcsolatos ügyintézés-
hez segítséget nyújt, illetve felterjeszti az illetékes fel-
sőoktatási intézményhez a szentesi jelentkezők kérelmét. 

Benyújtási határidő: 2023. január 20.
Az arany díszoklevél igényléséhez csatolandó doku-

mentumok: • eredeti oklevél másolata, • rövid szakmai 
önéletrajz (munkahely, beosztás, kitüntetés), • szolgálati 
idő igazolása (munkakönyv másolata) • Adóazonosító 
jel, • TAJ-szám, • Nyilatkozat, hogy hol kívánja átvenni 
a díszoklevelet.

A gyémánt-, vas- és rubindiploma-kérelemhez a rövid 
szakmai önéletrajzot és a korábbi díszoklevél másolatát 
kell mellékelni.

A felsőoktatási (jogutód) intézmény a beadványokat a 
fenti okmányok megléte esetén fogadja, és dönt a díszok-
levél adományozásáról.       Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal

Polgármesteri Irodája

PEDAGÓGUSOK 
FIGYELMÉBE!
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December 15-én került sor a HUNOR COOP ZRt meg-
újult derekegyházi Coop ABC Áruházának ünnepélyes 
átadására. Az ünnepség előtt rövid évértékelésre kértem 
Mészáros Zoltánt, a Társaság Vezérigazgatóját. 

* * *
- Hol foglal helyet ez a beruházás az ideiek sorában? - 

kérdeztem elsőként.
- Páratlan év 2022 a Társaságunk életében, 

hiszen közel 1 milliárd forint értékű fej-
lesztést hajtottunk végre. A Magyar Falu Program 
keretében idén 4 üzletet teljes egészében sikerült 
megújítani, modernizálni. A Magyar Kormány által 
kiírt programban 50%-os támogatás, és ugyanennyi 
önrész felhasználásával az energiagazdálkodásun-
kat segítő fejlesztéseket tudunk megvalósítani úgy, 
hogy közben a 21. századi igényeknek megfelelő 
üzletbelső kialakításával szolgálhatjuk a falusi vá-
sárlóink elégedettségét. Derekegyház a negyedik 
állomás volt, hiszen előbb Mártélyon lett kész egy 
kis „ékszerdoboz”, majd ezt követte a fábiánsebes-
tyéni Coop Szupermarket és a baksi Coop ABC fel-
újítása - válaszolta. 

A vezérigazgató úr elmondta, hogy a derekegy-
házi ABC az egykori Károlyi birtok részét képező 
gazdasági ügyintézőség, majd pedig a községi mo-
zinak helyet adó épületben van. A hajdani Szentes 
és Vidéke Áfész alakította ki itt az élelmiszer üz-
letet az 1980-as években, mint jogelőd. A ’90-es 
évek végétől ezt a kis üzletet átvette a Hunor Coop. 
Napjainkban pedig egy modern Coop ABC műkö-
dik benne.

- A program további üzlet megújításával folytatódik… 
- Igen, jövőre a Kalocsa környéki Foktőn lévő 

ABC felújítására készülünk. A megváltozott gazda-
sági és energetikai körülmények miatt 13 napelem 
parkot, mini naperőmű parkot építünk fel az üzlete-
ink tetején. Ez a munkafolyamat is jó ütemben ha-
lad. Az utóbbi beruházásra azért van nagy szükség, 
mert az áramköltségünk csak az utóbbi évben 600 
millió forinttal növekedett. A napelemek felhaszná-
lásával jelentős megtakarítást tudunk elérni, továb-
bá környezetvédelmi szempontból is gondolunk a 
jövőre. 

- Eddig is a dolgozók jelentették a társaság legfontosabb építő-
kövét. Hogyan óvja őket a menedzsment ebben a nehéz gazdasági 
időszakban?   

 - A jövő évben 1-1,5 milliárd forint plusz teher-

rel kell számolnunk, melynek csak egyik része az 
energia költség, a másik pedig a kötelező bér-, és 
minimálbéremelésből adódó többlet. Egy nehéz 
éven vagyunk túl, de a most elért eredmények 
lehetővé teszik a jövő év zavartalan indulását. 
Az egyedülálló fejlesztéseink sorába kívánkozik 
oktatási programunk, amely dolgozóink online 
felkészítését, fejlesztését szolgálja a Coop Aka-

démia keretén belül. Mindemellett dolgozóink ju-
talmazásban, 13. havi fizetésben részesültek az er-
kölcsi elismerés mellett. Továbbá havonta a cégen 
belüli versenyben pl. kozmetikai utalványokkal, 
vacsora meghívásokkal, egyéb meglepetés ajándé-
kokkal honoráljuk a lelkiismeretes munkájukat. 

AZ AVATÓ ÜNNEPSÉGEN, 
DEREKEGYHÁZÁN

A derekegyházi COOP ABC átadási ünnepségén 
a vezérigazgató úr azt mondta, fontos ajándék az 
itt megvalósult beruházás, egyben a lakosság felé 
irányuló bizalom megnyilvánulása, mert a Társaság 
számára a vidék adja az igazi forgalmat, a támoga-
tást, a túlélést. Annál is inkább fontos, mert a Coop 
üzletekben mintegy 90% a magyar áruk jelenléte. 
A magyar áru magyar munkahelyet jelent, amit 
ugyancsak szem előtt tartanak. A magyar áru arra is 
garancia, hogy nap, mint nap biztonságos árukész-
lettel álljanak a vásárlók rendelkezésére - hallhat-
tuk. 

- A hagyományok megtartásával felújított Coop 
ABC nem csak külsejében, hanem az árukészle-
tével is minden igényt kielégít - fogalmazott Farkas 
Sándor miniszterhelyettes. Egy ilyen üzlet átadása 
mindig minőségi változást jelent, hiszen mostmár a 
derekegyházi ABC is bármelyik városban megállná 
a helyét. A Magyar Falu Programnak éppen a vidék 
megtartó képességének növelésében van szerepe. A 
fejlesztéssel az itt élők élete válik könnyebbé - tette 
hozzá. 

Szabó István, Derekegyház polgármestere megerősí-
tette, hogy az ABC épülete az 1870-es évek végétől 
szolgálja a falusiak gazdasági életét. Megköszönve 
a beruházást azt mondta, hogy a település központ-
ja fejlődött, ahol a falusiak találkozási helye is van 
nap, mint nap. Egy szomszédos épület felújításával 
viszont adósak még a lakosságnak, amelyben helyi 
termékboltot szeretnének kialakítani. Ezzel a kispi-
accal lesz teljes a derekegyházi agora - mondta. 

Kép és szöveg: Dömsödi Teréz

Folytatódnak a beruházások a HUNOR COOP-nál 

A JÓ SZOMSZÉD DEREKEGYHÁZÁN IS FEJLESZT!
Egy rögtönzött évértéke-

lésre kértem a Délalföldi 
Kertészek Szövetkezete elnö-
két. Nagypéter Sándor előbb a 
távlatokra vonatkozó elképzelé-
seikre hívta fel a figyelmemet, 
hiszen a mostani gazdasági lé-
pések, és azok eredményei mö-
gött a hosszú távú célok fontos 
üzenete húzódik meg. 

* * *
- Októberben kellett 

benyújtanunk a követ-
kező 7 évre szóló költ-
ségvetésünket, melynek 
célja, hogy nemzeti és 
uniós támogatásokat 
kaphassunk. Ez alatt a 
periódus alatt el szeret-
nénk érni, hogy auto-
mata logisztikai rend-
szereket alakítsunk ki 
mind a termelés, mind a 
kereskedelem területén. 
A hét évre a beruházá-
sok értéke elérheti a 17 
milliárd forintot nálunk, 
melynek fele a terme-
lői típusú, míg a másik 
fele a termelő szervezet, 
azaz nálunk megvaló-
suló beruházásokat tar-
talmazza. Ide tartoznak 
az automata csomagoló-
gépek, rakodó robotok 
vagy a robotraktárkez-
elő-rendszer… Ma az 
látható, hogy 70-75% 
támogatás intenzitással 
oldhatók meg ezek a be-
ruházások zöldség-gyü-
mölcs termelői szerve-
zeteken keresztül. Azért 
ezeknek a beruházások-
nak a megfelelő hitelka-
matok is feltételei. Kell 
egy új agrár NHP hitel-
konstrukció, ami hely-
zetbe tudná hozni az 
ágazat szereplőit a beru-
házásaik során. A jövő 
versenyképességének 
záloga a hatékony beru-
házások megvalósítása. 
A pályázatunkban van 
a termelők részére ki-
helyezett, és telephelyi 
napelem beruházás. Ná-
lunk a gázfűtést hőszi-
vattyúval szeretnénk ki-
váltani. Biztosítani kell 
továbbá a geotermikus 
energia okszerű felhasz-
nálását, ami viszont egy 
hosszú távú kormány-
zati jogszabályrendszert 
követel meg. Ha a 2023 
és 2029 közötti periódus 
beruházásai megvaló-
sulnak nálunk, akkor 
már mi is a holland szin-
ten fogunk tartani - ösz-
szegzett az elnök úr. 

- A pozitív jövőképre vetítve 

az idei esztendőt, a várakozása-
ik mennyire teljesültek? 

- Év végével 17 milli-
árdos zöldség-gyümölcs 
tagi árbevételt tervez-
tünk. Ehhez adódhat 
még kb. fél milliárd fo-
rintos nem tagi árbevé-
tel. Jelenleg jól állunk 
ennek elérésében. Az 
első tíz hónapban kö-
zel 4,6 milliárd forinttal 
több az árbevételünk, 
mint az előző évi. A 
tagokhoz kihelyezett 
inputanyagok értékével 
megközelíti a 20 milli-
árd forintot a teljes ár-
bevételünk. Ezekhez az 
adatokhoz fontos meg-
jegyezni, hogy elsősor-
ban az árbevételekből, 
nem annyira a meny-
nyiségi növekedésekből 
értük el. A mennyiséget 
illetően a tavalyi szinten 
vagyunk. 

- Az időjárás hogyan befo-
lyásolta az eredményességüket? 

- A kártevők a nagy 
aszály okán inkább a 
zárt termesztési környe-
zetbe húzódtak be. Ám 
a kártevő nyomás mel-
lett a nagy hőmérsékleti 

nyomás a zárt termesz-
tő rendszert is komoly 
kihívások elé állította.  
Folyamatosan kellett 
pl. árnyékolniuk a ter-
melőknek. Az első ne-
gyedévben a napsütéses 
órák száma viszont jó-
val nagyobb volt, mint a 
2021-es évben, segítve a 
növényházi termesztést. 
A tavaszi időszakban a 
hidegfóliások számára 
is jobb időjárási feltéte-
lek voltak, mint tavaly 
április, májusban, elő-
mozdítva a növények 
gyökér képződését. A 
szeptember, októberi 
kellemes időjárás eny-
hítette a nyári hőstressz 
következményeit, így 
összességében elége-
dettek lehetünk a termés 
minőségével és a hoza-
mokkal. 

(Folytatás a 4. oldalon.)

Az akarat és elszántság megvan…

HOGYAN TOVÁBB A DÉLKERTÉSZ-NÉL?



Szentes Városellátó Nkft. értesíti a tisztelt piaci 
Vásárlókat és Árusokat, hogy az Apponyi téri és a 
Villogó utcai piacok 2022. december 25-én vasár-
nap és 2023. január 1-én vasárnap zárva tartanak.
Szentes Városellátó Nkft.

ÉRTESÍTÉS!

Született Szentesen: Székely Antal And-
rás és Bónus Andreának LÍDIA, Bele-
on Bence és Csentes Rékának SÁRA, 
Győző-Molnár Ferenc és Berczeli Or-
solya Ilonának BALÁZS, Lakos Gá-
bor és Göbölyös Erzsébetnek DOMI-
NIK, Köteles Róbert és Szénási Diána 
Zsanettnak EMMA, Gömöri Zoltán és 

Túri Andreának MÁTÉ, 
Pulya Krisztián és Takács 
Alettának KRISTÓF nevű 
gyermeke. 

Házasságot kötött: Piti Do-
minik Noel és Ravasz Ágota. 

Elhunyt: Lantos Sándorné (Túri Er-
zsébet), Vincze László, Fekete Antal-
né (Borsos Szabó Eszter), Strehlingné 
Graholy Erika szentesi, Tuka Gá-
bor Albert és Bartók Józsefné (Hor-
váth-Szováti Matild) csongrádi lakos. 

CSALÁDI ESEMÉNYEK

(Folytatás a 3. oldalról.)

- Hogyan alakították az árbevételt az egyes zöldségfélék árai? 
- A tagi árak tekintetében a fehérpaprikánál közel 

45%-kal növekedett a kifizetés, a hegyes erős pap-
rika pedig 16-20%-kal teljesített jobban. A kápia 
paprika 23%-kal ért el magasabb árat, míg a nagy 
fürtös paradicsom ára 42%-kal növekedett. A para-
dicsom különlegességeknél 12% körüli az árnövek-
mény. Az ipari zöldségnövények esetében a borsó 
jobban teljesített a tavalyinál, a többi növényt az 
aszály rendkívül visszavetette. Az ipari paradicsom 
mennyisége növénybetegség miatt harmadolódott, 
ami azt jelenti, hogy közel 12 ezer tonnával keve-
sebb termett. Ebben a szektorban a termelők azért 
jelentős áremelkedést tudtak elérni a gyárak felé, 
ami elvárható és jogszerű módon járult hozzá a jö-
vedelmezőségükhöz.

- A termelői biztonság mennyire garantálható jövőre?
- Jogos elvárás volt a termelőink részéről a jöve-

delmezőség megtartása érdekében a termelői árak 
növekedése, hiszen 2021 őszén elkezdődött a je-
lentős mértékű inputanyag árnövekedés, az energia 
árának emelkedése, amire a háború kitörése további 
csapást mért, komoly káoszt okozva. Termelőink 
úgy védekeztek ebben a helyzetben,  hogy „bespáj-
zoltak” az inputanyagokból. Így tudnak biztonság-
gal indulni a 2022-as gazdasági évben. Az inflációs 
nyomás azonban rendkívül magas. A frisspiaci ter-
mékeknél van egy lehetőség, de van egy speciális 
nehézség is. A nehézség az, hogy minden héten meg 
kell küzdeni az árért, a lehetőség az, hogy minden 
héten valamelyest tudjuk érvényesíteni a költség-
szintek megemelkedéséből adódó áremelkedéseket 
- magyarázta az elnök úr, majd kifejtette: 

- Nagy kérdése a jövő évnek, hogy az energia árak 
mennyire maradnak tartósan magasak. A fosszilis 
energia kiváltásával nem csökken az ár, marad in-
kább ezen a szinten, nem fog tudni az energia költ-
ség hosszú távon visszarendeződni, de az inputa-
nyagok ára sem. Nagy kérdés még a bér alakulása. 
Azonban ha továbbra is magas a béremelés, lega-
lább 15%, akkor az inflációs célokat a kormányzat 

nehezen tudja tartani. A következményét újabb 
áremelkedések formájában a pulton fogjuk lát-
ni. Reálértéken több nem marad a pénztárcák-
ban. Lesznek ágazatok, ahol munkaerőhiány, 
és lesznek ágazatok, ahol munkaerő többlet ke-
letkezik. A mi feladatunk továbbra is az, hogy 

a termelőink jövedelmezőségét minden áron fenn-
tartsuk. Ehhez azt a biztos piacot keressük, ahol a 
termelőink részére a megfelelő jövedelmet el tudjuk 
érni. Ehhez az akarat és az elszántság megvan ben-
nünk. 

- Elnök Úr! Mindehhez sok erőt, kitartást és szerencsét kívánok 
Önöknek és munkatársainak a következő évre!

- Köszönöm, hogy mindezeket elmondhattam, 
Önnek és a kedves Olvasóknak áldott karácsonyt, 
békés, boldog újesztendőt kívánok!          Dömsödi Teréz

Fotók: DélKerTÉSZ

HOGYAN TOVÁBB 
A DÉLKERTÉSZ-NÉL?

December 18-án este különleges avató ün-
nepségre került sor Szentes központjában. 

A Petőfi utca 1. szám alatt néhány éve még a vá-
ros nyomdája üzemelt. Az üresen álló épületben 
gyönyörűen felújított veteránmotorok, régi kerék-
párok és tartozékaik kaptak helyet. A Gyuricza 
Veteránjármű és Régiség Múzeum szalagátvágá-
sát Holman István, a Szentes Városi Szolgálta-
tó Kft ügyvezető igazgatója, Gyuricza Róbert, a 
múzeumi gyűjtemény tulajdonosa és Szabó Zoltán 
Ferenc polgármester végezte. 

* * *
Holman István az épület kezelő-

jeként örömét tolmácsolta, hogy az 
épület hasznosítása erre a nemes célra 
megtörténhetett. 

- Óriási nyomdagépek voltak eb-
ben a helyiségben, azonban a nyomda 
megszűnésével a gépek is elkerültek. 
Nincs jelenleg a városnak több száz-
milliós forrása a helyiség hasznosí-
tására - vázolta Szabó Zoltán Ferenc 
polgármester, majd azt mondta: 

- Ez az ötlet annyira jó, és jól il-
leszkedik attrakcióként a városképbe. 
Az volt a kérésem, hogy a Mikulás 
előszobája rendezvényünkre készül-
jön el a kiállítás a gyerekek számára. 
Köszönöm, hogy így történt, meg-

lepetés számomra a mostani nagy 
érdeklődés. Remélem, hogy hosszú 
időn át tud majd a múzeum működ-
ni.  Egy újabb jó történt városunkban 
- tette hozzá. 

Gyuricza Róbert elmondta, hogy a 
múzeum kis csoportokban, előzetes 
bejelentkezéssel látogatható. Beje-
lentkezni telefonon és a Facebookon 
is lehetséges. Érdeklődésemre azt is 
elmondta, hogy a kiállításon látható 
legrégebbi motor 1938-as évjáratú. 
Ám látható itt hajdani Pannónia ol-
dalkocsis motorkerékpár, a Csepel 
motorkerékpárok korabeli típusai. 
Mindegyik olyan ragyogóan felújí-
tott, mintha újonnan most kerültek 
volna ki a gyárból. A Pannónia mo-
torkerékpárok a csepeli gyárban 1954 
és 1975 között készültek. Ám Csepel 
motorkerékpárokat a gyár már 1950-
től gyártott és forgalmazott. A gyár-
tószalagon az említett időszak alatt 
összesen 689.039 Pannónia motorke-
rékpárt állítottak elő, jelentős részük 
exportra került.  A legutolsót nem ér-
tékesítették, egyenest muzeális célra 
hasznosították.

Kép és szöveg: dt. 

MÚZEUM A NYOMDA HELYÉN

TEDDY MACKÓ 
KARÁCSONYA 

december 22. és 28. 
között a Szentesi Mozi 

műsorán.
www.szentesimozi.hu

A Szentes Városi 
Könyvtárban január 3-án 
18 órától a Vakító fény c. 

(2019) angol-amerikai film vetítésére kerül sor.
Javed egy pakisztáni származású brit tini, akit egy 
különös út vezet saját hangja, egyénisége megtalá-
lásához. Persze ezen az úton segítője is akad. 

FILMKLUB
A Gyermekkönyvtár-

ban vidám óévbúcsúzta-
tó partira várják a kicsi-

ket és szüleiket december 30-án délelőtt. A Szilveszteri 
Családi Ramazuri és Baba-Mama Klub játékos fel-
adatokkal, érdekes fejtörőkkel lepi meg és hangolja 
az év utolsó napjait vidáman töltő, ám mégis tartal-
mas élményeket gyűjtő családokat. A közös kikap-
csolódás a szülők számára is lehetőséget teremt a 
beszélgetésre, az egymásra figyelésre. 

RAMAZURI


	Dec.20.01
	Dec.20.02
	Dec.20.03
	Dec.20.04

